
Protokół nr 37/XXXVII/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie
odbytej w dniu 21 października 2009r.

w sali miedzianej Miejskiego Ośrodka Kultury,
ul. Strzelecka 2a.

Godzina rozpoczęcia - 9.00
Godzina zakończenia - 13.30

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3.  Sprawozdanie  Burmistrza Miasta z  realizacji  uchwał  oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia  5 
września 2009r. do dnia 12 października 2009r. 
4. Sesja tematyczna „Forum wokół noworudzkiej kultury”.
5. Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2009 r. 
− odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
− dyskusja
− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2009r.
6. Podjęcie uchwał :

a)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.
b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie
c) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Mikołaja na prace konserwatorskie, 

restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Kościelnej. 
d) zmieniająca uchwałę Nr 226/XXIX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 25 lutego 2009r. w 

sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Nowa Ruda 
na lata 2009-2013. 

e) w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Piastów 30) 

f) w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Wąska 7) 

g) w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Kolejowa 22) 

h) w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda (marsz. J. Piłsudskiego 19) 

i) zmieniająca Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. 
w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie. 

j) zmieniająca  uchwałę  Nr  6/II/06  w  sprawie  wyboru  składów  osobowych  komisji  stałych  Rady 
Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji. 
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7.  Oświadczenie  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  w  sprawie  wskazania  radnego  na  członka  komisji 
konkursowej powołanej do oceny prac złożonych w konkursie na hejnał miasta Nowa Ruda. 
8. Odpowiedzi na interpelacje.
9. Interpelacje radnych.
10. Zapytania radnych. 
11. Sprawy różne.
- informacja  z analizy oświadczeń majątkowych za 2008r.
 12. Zakończenie obrad.

Przybył radny Alfred Balawajder

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXXVI  sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 5 września 2009r. do dnia 12 października 2009r. Sprawozdanie zał. nr 2 do protokołu.

Radna  Regina  Wałęsa  -  pkt.  V ppkt.  8  „działania  promocyjne [...]” gdzie  będą  rozmieszczone  tablice 
informacyjne ? Czy są to nowe tablice ?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – są to nowe tablice informacyjne przygotowywane w różnych 
miejscach w mieście m.in. przy dworcu PKP (została zawarta stosowna umowa z PKP), Górze Wszystkich 
Świętych oraz innych miejscach, które uznano za stosowne do zamieszczania informacji o promocji.

Radny Jerzy Pulit – pkt. IV ppkt. 3 „budowa targowiska w rejonie os. Nowego [...]” który wariant brany jest 
pod uwagę?

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz Miasta  –  zadanie dotyczy projektu,  który był  przyjęty jako pierwszy, 
wykonywanego przez firmę Euromosty.  Jest to etap końcowy.

Radny Henryk Zimoch – pkt. II ppkt. 7 „dokonanie zmian w planie wydatków w MZS Nr 1 [...]” - prosi o 
wyjaśnienie zapisu dot. zabezpieczenia środków dla instruktora. Pkt. III ppkt. 6 „przygotowanie nagród dla 
dyrektorów i nauczycieli z okazji Dnia Edukacji Narodowej” - jaka jest to kwota?

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – zmiany w Miejskim Zespole Szkół Nr 1 dokonane zostały na łączną 
kwotę  25tys  zł.  Jedna ze zmian dotyczy umowy zlecenia  dla instruktora  nauki  pływania,  pozostałe  to  : 
nadzór  BHP,  wykonanie  krat  zabezpieczających  oraz  dodatkowe  wydatki  związane  z  remontem  sali 
gimnastycznej (wymiana sieci elektrycznej). Konkretne kwoty zostały zawarte w Zarządzeniu Burmistrza.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – nagrody dla dyrektorów i nauczycieli 
placówek oświatowych są przyznawane zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej. Nagrody mogą być przyznawane 
dwa  razy  w   roku  budżetowym  tj.  na  zakończenie  zajęć  roku  szkolnego  lub  z  okazji  Dnia  Edukacji 
Narodowej. Kwoty indywidualne kształtowało się pomiędzy 1310,- a 1345,-zł, nagrodę otrzymali dyrektorzy 
oraz 7 nauczycieli. 

Radny Tomasz Kuczaj  – dziękuje za zmianę decyzji  w sprawie transportu dzieci  niepełnosprawnych do 
szkoły  integracyjnej  w  Bożkowie.  W  Sprawozdaniu  jest  napisane,  iż  jest  nowy  przewoźnik  a  dzieci 
dowożone są odpowiednim transportem.
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Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 5 września 2009r. do dnia 12 października 2009r. 

przerwa
po przerwie

Ad. 4. Sesja tematyczna „Forum wokół noworudzkiej kultury”.

Pan Sławomir Drogoś – dokonał prezentacji z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Nowej Rudzie, 
której zadania opierają się na podstawie Statutu MBP oraz ustawy o bibliotekach z 1997r.  W listopadzie 
2007 r. rozpoczął się etap finałowy komputeryzacji, biblioteka posiada w swoich zbiorach 118tys książek. 
Obecnie wdrożono system w głównym budynku biblioteki, prace nad utworzeniem bazy danych zakończą 
się  we  wrześniu  2010r.,  pozostało  ok.  10tys  książek.  Do  2011r.  system  powinien  także  objąć  filie 
biblioteczne. Zaletą, po wdrożeniu systemu będzie to, iż czytelnik zapisze się docelowo w jednym miejscu 
do wszystkich działów filii biblioteki, tym samym kartkowe katalogi zostaną usunięte. Dzięki komputerowej 
bazie danych zaistnieje  również możliwość zdalnego zamawiania  książek należących do Dolnośląskiego 
Zasobu Bibliotecznego, będzie można zamówić książkę czy ksero przez internet. Odnośnie udostępniania 
zbiorów  bibliotecznych  to  chciałby  zauważyć,  że  w  wypożyczalni  publicznej  dla  dorosłych,  w  której 
znajduje się największa ilość zbiorów (45tys książek) ujawniły się, po przeprowadzonej inwentaryzacji, zbyt 
duże kradzieże, w związku z tym nastąpiła konieczność zamknięcia wolnego dostępu do zbiorów. Niestety 
pociąga to za sobą negatywne skutki tzn. księgozbiór nie jest wykorzystywany w 100% dlatego też chciałby 
zabezpieczyć zbiory bramkami alarmowymi w wypożyczalni dzięki czemu przywróciłby wolny dostęp do 
zbiorów  oraz  wzrósł  by  %  użytkowanych  księgozbiorów  przez  czytelników.  Działalność  edukacyjna 
Miejskiej Biblioteki Publicznej tj.  popularyzacja sztuki,  nauki oraz dorobku kulturalnego miasta to m.in. 
wystawy, spotkania autorskie, lekcje biblioteczne, konkursy oraz kluby biblioteczne. Jesteśmy na 1 miejscu 
w powiecie kłodzkim pod względem ilości imprez, które odbywają się w bibliotece. W 2010r. planowane są :
− 4 pory książki przy współpracy z instytutem książki
− pora poezji – noworudzkie spotkania z poezją
− literatura popularna
− pora prozy
− pora reportażu przygotowywane przez Instytut Książki
− działalność klubu filmowego w oparciu o zbiory filmowe biblioteki.
Odnośnie udostępniania czytelnikom informacji w multimediach informuje, że obecnie w bibliotece :
−  znajduje się optymalna liczba audiobooków w czytelni
− brakuje multimediów w czytelni dla dzieci
− rozpoczęto tworzenie zbioru filmów
− brakuje zbiorów muzycznych
− brakuje materiałów zdigitalizowanych.
Głównym założeniem na 2010r. to zabezpieczenie zbiorów, które jest konieczne aby udostępnić czytelnikom 
swobodny dostęp w wypożyczalni do książek. 

Pan  Wojciech  Kołodziej  –  chciałby  uzupełnić  wypowiedź  dyrektora  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  o 
informację, iż  wszystkie imprezy w mieście są wspólnie koordynowane z Miejskim Ośrodkiem Kultury, 
ujęte  są  one  w  kalendarzu  imprez.  Przedstawił  prezentację  dotyczącą  przeprowadzonych  prac 
termomodernizacyjnych  w  Miejskim  Ośrodku  Kultury  w  Nowej  Rudzie.  Najważniejsze  imprezy 
organizowane przez ośrodek to :
− Dni Nowej Rudy – od 4 lat przygotowywany jest repertuar skierowany do wszystkich odbiorców tj.: 

pierwszy dzień skierowany jest dla młodzieży,  w drugi dzień odbywa się koncert ze znaną gwiazdą, 
trzeci dzień jest dniem rodzinnym;

− Ogólnopolski Turniej Tańca Towarzyskiego - w przyszłym roku będzie 25 lecie istnienia;
− Międzynarodowy Festiwal Folkloru - po raz 18;
− Noworudzki Filmowy Zawrót Głowy;
− Dni Kultury Japońskiej - po raz 4;
− Koncerty Organowe, które odbywają się w Kościele pw. Św. Mikołaja w Nowej Rudzie.
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W styczniu  Miejski  Ośrodek  Kultury  organizuje  Bal  Charytatywny,  który  z  roku  na  rok  coraz  lepiej 
funkcjonuje.  W cyklu wiosenno – jesiennym ośrodek stara się organizować koncerty na scenie oraz występy 
kabaretowe, które owocują pełną publiką na sali. 

Pan Witold Gajda – Miejski Ośrodek Kultury dysponuje dwoma budynkami : w Nowej Rudzie oraz filię w 
Słupcu,  które  dzięki  przeprowadzonej  ze  środków  unijnych  termomodernizacji  budynków  zostały 
wyremontowane.  W ciągu  ostatnich  trzech  lat  sala  widowiskowa  diametralnie  zmieniła  swoje  oblicze, 
zmienione zostały fotele kinowe, nagłośnienie, w przyszłym tygodniu wymieniony zostanie także ekran. Do 
tej pory borykano się z małą liczbą pomieszczeń na potrzeby sekcji, obecnie liczba ta się zwiększa, przy 
pomocy własnych pracowników oraz pracowników z robót publicznych przystosowywane są pomieszczenia 
m.in.  piwniczne do zajęć  muzycznych.  Wyremontowano salę  baletową,  salę  radiową,  fotograficzną oraz 
ceramiczną.  Z holu kinowego (na parterze) zrobiono hol  wystawowy.  W Nowej Rudzie Słupcu również 
dokonano remontów m.in. przystosowano obiekt dla osób niepełnosprawnych. 

Pan  Wojciech  Kołodziej  –  aktualnie  istnieje  16  kół  zainteresowań  dzieci,  młodzieży  oraz  dorosłych 
skupionych wokół MOK. Największe sekcje to Zespół Pieśni i Tańca Nowa Ruda oraz Taniec Towarzyski i 
Taniec HIP-HOP, w których bierze udział ok 200 osób. Obecnie z sekcji korzysta 476 osób, niewątpliwie jest 
to zasługa wielu pokoleń.

Pan Witold Gajda – ośrodek stara się pozyskać środki pozabudżetowe na swoją działalność oraz remonty. W 
ubiegłych  latach  starano  się  w  głównej  mierze  pozyskać  środki  zewnętrzne  na  remont  i  infrastrukturę 
techniczną. Dzięki  projektom złożonym do programów Ministerstwa Kultury i  Dziedzictwa Narodowego 
otrzymano dwukrotne dofinansowanie w sumie na kwotę 160 tys zł. Otrzymano także duże dofinansowanie z 
Polskiego  Instytutu  Sztuki  Filmowej  tj.  dwie  dotacje  na  łączną  kwotę  100tys  zł,  środki  te  zostały 
przeznaczone na modernizację systemu dźwiękowego kina. Dużym zastrzykiem gotówkowym są również 
środki pozyskane ze źródeł Unii Europejskiej, MOK był inicjatorem projektów kulturalnych „Tak jak Pat i 
Mat”.  Pozyskiwane  są  również  środki  z  budżetu  Marszałka  Województwa  Dolnośląskiego  m.in.  na 
organizację Festiwalu Folklorystycznego. Otrzymano także dofinansowanie z Funduszu Wyszehradzkiego na 
organizacje imprez kulturalnych. Bez pozyskiwania środków zewnętrznych oferta ośrodka byłaby mocno 
okrojona.  W przyszłym roku MOK planuje  wystąpić o  dofinansowanie  szczególnie  działań kulturalnych 
łączących miasto Nowa Ruda z Czechami oraz rozwinąć Centrum Informacji Turystycznej. 

Pan Wojciech Kołodziej – MOK chciałby zrealizować dwa marzenia, które są bardzo kosztowne. Nie zostały 
one wpisane w budżet 2010r. sami chcemy poszukać środków, tj. :
− projekt pt.  „Świat dokumentu Nowa Ruda 2010” inicjatorem jest TV Wrocław. Festiwal trwałby 9 dni 

podczas których odbywałyby się przeglądy najbardziej wybitnych dokumentów Polski oraz produkcja 
pełnometrażowego filmu dokumentalnego o Nowej Rudzie. Wartość projektu 200tys.

− „Symfonia  Artist  Nowa  Ruda  2010” jest  to  5  dniowy  festiwal  z  muzyką  filmową,  symfoniczną, 
współczesną.

Pan Witold Gajda – marzenia dotyczące infrastruktury technicznej to przede wszystkim kinowy projektor 
cyfrowy oraz  kotary –  to  zadanie,  które  MOK chciałby wymienić.  Koszt  ok.  500tys  zł.  Ośrodek czyni 
starania by w dużej mierze pozyskać dofinansowanie ze środków zewnętrznych. Kolejne inwestycje, które 
chciałby wykonać ośrodek to :
− kompleksowy remont sali widowiskowej w filii Słupiec – koszt ok. 35tys zł.
− wymiana kotłowni w filii Słupiec,
− zakup agregatu prądotwórczego,
− remont sali miedzianej oraz sanitariatu na I piętrze.
Realizacja tych zadań będzie w głównej mierze zależała od tego ile środków uda się Miejskiemu Ośrodkowi 
Kultury pozyskać.

Pan Wojciech Kołodziej – pojawił się pomysł stworzenia galerii otwartej tzw. „Galerii Odjazdowej”, jest to 
kwestia zakupu 12 podświetlanych gablot w których znajdowałyby się obrazy lub wyroby ceramiki.  Nie 
zostało to zadanie zapisane w budżecie, ośrodek poszuka sponsorów, 1 gablota to koszt ok. 3,5 tys zł (przy 
każdej gablocie znajdowałoby się małe logo sponsora u samej góry). 
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Kolejnym pomysłem jest  żuraw, który mógłby zostać wstawiony w patio znajdujące się przed Miejskim 
Ośrodkiem Kultury. 
Największą rozterką ośrodka jest  współpraca ze szkołami,  bardzo często zdarza się,  że  nasza oferta  dla 
przedszkoli za 10,-zł z 5 aktorami przegrywa z 1 osobą która przyjeżdża do szkół. Nie wie dlaczego tak się 
dzieje. Ministerialna ustawa troszkę utrudnia szkołom podstawowym przybywanie do MOK w godzinach 
zajęć, próbowaliśmy rozwiązać ten problem, być może przyjazdy ok. godz. 14 usatysfakcjonują obie strony. 
Podobnie jest ze szkołami średnimi, które nie korzystają z ofert ośrodka. 

Radna  Irena  Caryk  –  czy  przy  ośrodku  mógłby  działać  zespół  muzyczny,  by  dzieci  grały  na  różnych 
instrumentach.

Pan  Wojciech  Kołodziej  –  oczywiście  istnieje  możliwość  stworzenia  grupy  dzieci  grających  na 
instrumentach, w tym roku powstała sekcja gitarowa. Jest 12 sekcji z udziałem dzieci, które się prezentują na 
różnych uroczystościach.

Przewodniczący Rady Miejskiej – dyrektor wspomniał o współpracy ze szkołami, zdajemy sobie sprawę że 
od niedawna jest to problem. Zgodnie z nową podstawą programową w dzienniku musi być zapisana pełna 
ilość  godzin,  by  można  powiedzieć  że  dana  podstawa  jest  zaliczona  i  można  przeprowadzić  egzamin 
końcowy.  Te  decyzje  ministerialne  w  pewnym  sensie  utrudnią  współpracę  z  ośrodkiem  kultury  czy 
biblioteką. 
Czy w ramach Dni Nowej Rudy nie warto powrócić do tego by występowały dzieci, tj. pokazanie tego co 
osiągnęły dzieci na danej sekcji organizowanej przez MOK?

Pan Wojciech Kołodziej – na pewno jest to bardzo dobry pomysł. Każda ze szkół mogłaby już planować co 
chciałaby specyficznego pokazać podczas Dni Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  bardzo  dziękuje  za  przedstawione  prezentacje,  które  powinny zostać 
rozpowszechnione wśród mieszkańców oraz szkół miejskich. 

przerwa
po przerwie
Obrady sesji opuścił radny Zbigniew Radgowski.

Ad. 5. Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2009 r. 
− odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  –  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  która  stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.

Powrócił radny Zbigniew Radgowski.

− dyskusja

Radny Piotr Wróbel – opinia Komisji Gospodarczo - Budżetowej jest pozytywna. Komisja zwróciła uwagę w 
szczególności  na  pozycję  należności,  które  są  już  na  łączną  kwotę  14  mln  zł  ale  ten  temat  będzie 
analizowany na kolejnych posiedzeniach.

− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2009r.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2009r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 290/XXXVII/09

w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2009r.
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Ad.6. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Arkadiusz Michalski – odnośnie  oszczędności miasta w bieżącym roku wynikających z mniejszych 
kosztów realizacji zadania „Modernizacja drogi dojazdowej do garaży na os. Woj. Polskiego” - z czego to 
wynika  ?  Prosi  również  o  wyjaśnienie  zwiększenia  planu  zakupu  energii  na  kompleksie  sportowo-
rekreacyjnym przy ul. Kłodzkiej 16. 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – oszczędności na zadaniu „Modernizacja drogi dojazdowej do garaży na 
os. Woj. Polskiego” nie wynikają ze zmniejszenia zakresu prac. Jest to oszczędność, która wynika z oferty po 
postępowaniu przetargowym. Odnośnie obiektów sportowych – plan na 2009 w stosunku do wykonania roku 
2008  jest  ok.  100-200tys  mniejszy  wynika  to  z  tego,  iż  planując  budżet  na  2009r.  wzięto  pod  uwagę 
wykonanie za 10 miesięcy roku 2008.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – na podstawie przedłożonej analizy 
oszczędności są widoczne w kotłowni Miejskiego Ośrodka Kultury tj. po roku czasu pracy. Obiekt basenu i 
hali sportowej jest bardzo duży, kotłownia zaprojektowana została na określone moce do których zostały 
zamówione odpowiednie ilości  gazu.  To,  że opłaty mamy relatywnie  większe w porównaniu z opłatami 
ubiegłorocznymi  wynika  z  tego,  że  jest  to  przeliczone  z  mocy  kotłowni  a  nie  jeszcze  empirycznie 
sprawdzone co do ilości. Musieliśmy zamówić taką ilość gazu, aby kotłownia mogła funkcjonować w sposób 
prawidłowy.  Tak  naprawdę  o  oszczędnościach  będziemy  mogli  mówić  po  roku  –  14  miesiącach 
funkcjonowania całego układu, z tego względu iż będzie to pełny rok do porównania i rozliczenia. Uspokaja, 
iż układ solarny oraz kotłownia działają prawidłowo. Okres grzewczy będzie mógł pokazać czy zakładane 
oszczędności będą realizowane. Prosi o cierpliwość.

Radny Piotr Wróbel – koszty energii na obiektach przy ul. Kłodzkiej 16 za 2008r. to kwota 508tys zł, w 
wykonaniu na 31.08.09r. jest kwota 302tys zł plus kwota za zakup gazu 157tys. Jaki okres obejmuje kwota 
za gaz ? Czy przesunięcie kwoty 100tys rozwiąże problem zakupu energii dla tego obiektu do końca roku 
czy Rada Miejska może się spodziewać niedoborów a tym samym kolejne przesunięcie środków ?

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – zakup gazu obejmuje okres od czerwca do połowy sierpnia. Płatność 
wyprzedza  faktyczne  zużycie,  wystawiana  jest  faktura  za  prognozę  zużycia  gazu.  Być  może  zaistnieje 
potrzeba uzupełnienia planu w budżecie, paragraf dotyczy energii a tam jest jeszcze energia elektryczna oraz 
woda.  Zarówno  opłata  za  gotowość  dostarczenia  gazu  jak  i  sama  kwota  za  zużycie  zwiększyła  się  w 
porównaniu z latami poprzednimi.

Radny  Piotr  Wróbel  –  w  oparciu  o  jakie  wskaźniki  opracowano  projekt  budżetu  na  2009r.odnośnie 
kompleksu przy ul. Kłodzkiej 16 ?  Podliczył, iż dodatkowo dołożono ok. 40% więcej środków w stosunku 
do założonego planu. 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – rzeczywiście był błąd przy planowaniu budżetu na 
rok  2009.  Wydział  Mienia  Komunalnego  przygotowując  budżet  na  rok  2009  do  dnia  15  października 
kierował się tym co było w planie roku poprzedniego, a w listopadzie i grudniu Rada zwiększała plan na 
ogrzewanie obiektów przy ul. Kłodzkiej na łączną kwotę 200tys, kwota ta nie została uwzględniona na rok 
2009.

Radny Tomasz Kuczaj – chciał zapytać o efektywność nowego systemu ogrzewania hali sportowej skoro 
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nakłady są takie same. Czy na sali jest ciepło? Czy taki system grzewczy jest stosowany w innym mieście 
niż Nowa Ruda? Był na igrzyskach dla osób niepełnosprawnych, które odbywały się na obiektach przy ul. 
Kłodzkiej, zawodnicy rozbierają się w stroje sportowe czuć ciepło a w rzeczywistości jest tam chłodno.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – taki system jest zatwierdzony do 
stosowania na halach sportowych, dostawcy i projektanci przedstawili informacje, iż takie rozwiązania są na 
terenie Polski stosowane.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – jest zdziwiona stwierdzeniem radnego, gdyż nikt się 
nie skarży na problemy zdrowotne po treningach. Nie słyszała o tym, by na halach było zimno. W tym 
tygodniu rozwiązano także problem ogrzewania korytarzy, gdzie dotąd było zimno. Na basenie też chwilami 
było zimno i zostało to już wyregulowane. Nigdy nie było uwag czy skarg, że na halach sportowych jest 
zimno.

Radny  Janusz  Staniocha  –  zadanie  dot.  rewitalizacji  miasta  Nowa  Ruda  rewaloryzacja  budynków 
mieszkalnych – zabezpieczenie 1% całkowitej wartości projektu w budżecie – kwota 56 tys – czy jest to 
kwota odłożona ?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – „przy ocenie wniosku zwrócono nam uwagę, że 
jednostka samorządu terytorialnego będąca partnerem wniosku musi  1% pokazać w budżecie.  Mamy to 
pokazane  w  opłatach  i  składkach  na  fundusz  remontowy,  ale  są  to  opłaty,  które  przechodzą  na  konta 
wspólnot mieszkaniowych które są beneficjentami. Zadanie to dotyczy jednej z kamienic gdzie zapłacimy 
gotówką  za  remont  wysokości  50tys  a  na  pozostałą  część  jako  wspólnota  mieszkaniowa  z  pozostałymi 
właścicielami zaciągniemy kredyt.  Jest to wymóg programowy do którego miasto musi  się dostosować i 
pokazać ten 1%.” 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.  

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 291/XXXVII/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

b)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – służby mundurowe zwróciły się z prośbą 
o  preferencyjne warunki z korzystania przez ich pracowników z siłowni w obiektach sportowych przy ul. 
Kłodzkiej  16.  W związku  z  powyższym  został  przygotowany  projekt  uchwały  stwarzający  możliwość 
przekazania 2 godzin tygodniowo nieodpłatnego korzystania z urządzeń siłowni dla pracowników tych służb.

Radny  Janusz  Staniocha  –  w  imieniu  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  informuje,  że  po 
przeprowadzonej kontroli działalności w Straży Miejskiej Komisja wystąpiła z wnioskiem do Burmistrza o 
umożliwienie  korzystania  przez  funkcjonariuszy  Straży  Miejskiej  z  obiektów  sportowych  w  celu 
podnoszenia zdolności fizycznej.

Radny Piotr  Wróbel  –  z  uwagi  na  to,  iż  zmiana  ta  nie  niesie  za  sobą  skutków finansowych  Komisja 
Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radna Irena Caryk – pojawiła się propozycja,  by osoby niepełnosprawne,  które korzystają z ulgi  miały 
możliwość zakupu karnetu. Prosi by taki zapis znalazł się w uchwale.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  proponowana  zmiana  wiąże  się  z  kolejnym  projektem  uchwały,  w 
związku z powyższym nie może ona zostać teraz uwzględniona.
Wobec braku dalszych głosów poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 292/XXXVII/09

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

c) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Mikołaja na prace konserwatorskie, 
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Kościelnej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  św.  Mikołaja  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Kościelnej.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej - Proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej 
Świętego  Mikołaja  w  Nowej  Rudzie,  złożył  wniosek  o  udzielenie  dotacji  na  prace  konserwatorsko 
restauratorskie  kościoła  parafialnego.  Wniosek  dotyczy  dofinansowania  prac  remontowych  więźby 
dachowej,  poprzedzających  wymianę  pokrycia  dachu.  Wnioskodawca  wnioskuje  o  udzielenie  dotacji  w 
kwocie 20.000 zł. Całość prac remontowych w 2009roku, według wnioskodawcy  wyniesie. 40.000 zł. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  św.  Mikołaja  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Kościelnej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 293/XXXVII/09

w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Mikołaja na prace konserwatorskie,  
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Kościelnej.

d)  zmieniająca uchwałę Nr 226/XXIX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 25 lutego 2009r. w 
sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Nowa Ruda na 
lata 2009-2013.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego uchwałę Nr 226/XXIX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 25 lutego 2009r. w sprawie 
przyjęcia  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Miasta  Nowa  Ruda  na  lata 
2009-2013.

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – uchwała została podjęta przez Radę Miejską w miesiącu lutym a 
następnie  przekazana  do  nadzoru  Wojewody,  który  nie  stwierdził  żadnych  uchybień  dopiero  organ 
publikujący odmówił twierdząc, iż nie jest to prawo miejscowe i nie podlega publikacji. W związku z tym 
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organ nadzoru był  zmuszony skierować skargę do WSA ale Rada w ramach postępowania naprawczego 
może  to  poprawić  i  przy  przesłaniu  skargi  z  odpowiedzią  do  sądu  taką  uchwałę  podjąć  i  wówczas 
postępowanie sądowe będzie umorzone. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 226/XXIX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 25 lutego 2009r. w sprawie 
przyjęcia  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Miasta  Nowa  Ruda  na  lata 
2009-2013.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 294/XXXVII/09

zmieniającą uchwałę Nr 226/XXIX/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 25 lutego 2009r. w sprawie 
przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Nowa Ruda na lata 

2009-2013.

e)  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – zostały przedstawione 4 projekty uchwał, które 
dotyczą tej samej sprawy różnią się tylko numerami kamienic oraz kwotami. Zabezpieczenie wekslowe jest 
konsekwencją uchwał podjętych przez wspólnoty mieszkaniowe dot. remontu i zaciągnięciu kredytu. Formą 
zabezpieczenia kredytu dla banku jest zabezpieczenie wekslowe podjęte w formie uchwały.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała cztery projekty uchwał 
w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda..

Radny Janusz Staniocha – udział procentowy w czwartym projekcie uchwały  Gminy Miejskiej wynosi 40%. 
Gmina  nie  jest  więc  większościowym  udziałowcem  a  bierze  na  siebie  całą  odpowiedzialność.  Jak  to 
wygląda?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – w każdym przypadku, nawet gdyby było to 5%, jest 
to odpowiedzialność solidarna wspólnoty. Nie ma znaczenia ile procent ma Gmina Miejska.

Radny Piotr Wróbel – w przypadku niespłacenia kredytu komornik zajmie rachunek wspólnoty, następnie 
rachunki wspólników a gdy ci będą niewypłacalni może egzekwować spłatę całości od gminy.

Pani  Marzena  Wolińska  –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  –  wówczas  miasto  będzie  miało  roszczenie  w 
stosunku do pozostałych wspólników.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 295/XXXVII/09

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
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Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

f) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 296/XXXVII/09

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

g) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 297/XXXVII/09

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

h)  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 298/XXXVII/09

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

i) zmieniający Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie.

Pan  Wojciech  Kołodziej  –  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Kultury –  dla  usystematyzowania  działalności 
Orkiestry Górniczej i łatwiejszej możliwości pozyskiwania środków pozabudżetowych na jej  działalność, 
rozszerzony  zostaje  schemat  organizacyjny  MOK  o  działalność  tej  Formacji.  Ponadto  w  wyniku 
obustronnych  rozmów  pomiędzy  Miejskim  Ośrodkiem  Kultury  w  Nowej  Rudzie,  a  przedstawicielem 
Uniwersytetu  Trzeciego  Wieku  p.  Karoliną  Popiel  -  Uniwersytet,  który  dotychczas  funkcjonował  przy 
Polsko-Czeskiej  Szkole  Biznesu  i  Sportu  „Collegium Glacense,”  przechodzi  w  struktury  organizacyjne 
MOK.

Radny Tomasz Kuczaj – Uniwersytet Trzeciego Wieku był przy Wyższej Uczelni i tam powinien pozostać. 
Podziwia p. Karolinę Popiel za jej działalność właśnie z władzami uczelni.
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Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – zmiana dotycząca umiejscowienia Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
w strukturach MOK wynika przede wszystkim z  inicjatywy p.  Karoliny.  Pani  Karolina  rozważała  dwie 
możliwości : albo założenie stowarzyszenia czy też włączenie się w struktury już istniejących stowarzyszeń 
lub  włączenie  się  w struktury MOK.  Nie  zawsze  Uniwersytety Trzeciego  Wieku działają  przy uczelni, 
zazwyczaj współpracują one z uczelniami i o tym nie zapomina p. Karolina.

Radny Michał Prokopczak – popiera propozycję włączenia w schemat organizacyjny Miejskiego Ośrodka 
Kultury Orkiestry Górniczej.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę  Nr  237/XXVIII/05 Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  26 stycznia  2005r.  w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 299/XXXVII/09

zmieniająca Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie.

j)  zmieniająca  uchwałę  Nr  6/II/06  w  sprawie  wyboru  składów  osobowych  komisji  stałych  Rady 
Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji. Radny Tomasz Kuczaj złożył rezygnację z pracy w 
Komisji Rewizyjnej w związku z powyższym został przygotowany stosowny projekt uchwały. Z uwagi na 
małą liczbę radnych w Komisji Rewizyjnej prosi o składanie kandydatur do prac w Komisji.

Radna Halina Gajcy – zgłosiła kandydaturę radnego Zdzisława Druciaka do pracy w Komisji Rewizyjnej.

Radny Zdzisław Druciak – wyraził zgodę.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie kandydaturę radnego 
Zdzisława Druciaka do pracy w Komisji Rewizyjnej.

Rada Miejska 20 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła kandydaturę radnego Zdzisława Druciaka do pracy w Komisji Rewizyjnej.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę  Nr  6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji  stałych Rady Miejskiej 
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 300/XXXVII/09

zmieniająca uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.

Ad.  7.  Oświadczenie  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  w  sprawie  wskazania  radnego  na  członka 
komisji konkursowej powołanej do oceny prac złożonych w konkursie na hejnał miasta Nowa Ruda. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – z inicjatywy radnego Jerzego Pulita został ogłoszony konkurs na hejnał 
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miasta Nowa Ruda, wpłynęło kilkanaście propozycji w związku z powyższym prosi o składanie kandydatur 
osób do komisji konkursowej. Zaproponował kandydaturę radnego Jerzego Pulita.

Radny Jerzy Pulit – wyraził zgodę na kandydowanie.

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zamknięcie listy 
kandydatów na członka komisji konkursowej.

Rada Miejska 21 głosami „za”
zamknęła listę kandydatów na członka komisji konkursowej powołanej do oceny prac złożonych w 
konkursie na hejnał miasta Nowa Ruda.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie Oświadczenie Rady 
Miejskiej w sprawie wskazania radnego Jerzego Pulita na członka komisji konkursowej powołanej do oceny 
prac złożonych w konkursie na hejnał miasta Nowa Ruda. 

Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła Oświadczenie Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie wskazania radnego Jerzego Pulita 
na członka komisji konkursowej powołanej do oceny prac złożonych w konkursie na hejnał miasta 
Nowa Ruda. 

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Krzysztof  Richter  –  klub  radnych Platformy Obywatelskiej  otrzymał  odpowiedź  na  interpelację. 
Jesteśmy usatysfakcjonowani.

Radny Jerzy Pulit  – otrzymał odpowiedź na interpelacje,  którą złożył  wraz z radnym Piotrem Wróblem, 
aktualnie czekają na odpowiedź od Zarządu Dróg Powiatowych.

Radna  Regina  Wałęsa  –  otrzymała  odpowiedź  na  dwie  interpelacje.  Jedna  dotyczyła  przygotowania 
dokumentacji i wykonanie zadania w ciągu pieszym od ul. Chopina do ul. Kwiatowej wraz z możliwością 
bezpiecznego przejścia przez tory i jest zasmucona tym, że po raz kolejny to zadanie oddala się w czasie. 
Projekt zostanie wykonany dopiero w 2010r. a realizacja w 2011r., chce przypomnieć, że osiedle jest od 30 
lat i jak na razie nie ma bezpiecznej komunikacji pomiędzy centrum Słupca a osiedlem Waryńskiego. Została 
przewidziana  kwota  26tys  na  dokumentację  techniczną,  jest  to  na  pewno duża  kwota  niemniej  prosi  o 
przyspieszenie prac związanych z wykonaniem bezpiecznego przejścia przez tory w ciągu pieszym od ul. 
Chopina do ul.  Kwiatowej.  Druga interpelacja dotyczyła chodnika przy ul.  Słupieckiej na którą również 
otrzymała odpowiedź.

Radna Irena Caryk – otrzymała odpowiedź na interpelacje dotyczącą budynku socjalnego położonego przy 
ul.  Zaułek 7-9.  Na najbliższym posiedzeniu Komisji  Spraw Społecznych chciałaby aby temat  ten został 
poruszony.

Ad. 9. Interpelacje radnych.

Radny Michał Prokopczak – złożył interpelacje na piśmie dot. nadania nazwy ulicy.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  otrzymała  już 
polecenie przygotowania takiego projektu uchwały, który zostanie przedłożony na kolejnej sesji.
 
Radna  Regina  Wałęsa  –  złożyła  dwie  interpelacje  dot.  zamontowania  dodatkowych  lamp  przy  ul. 
Radkowskiej oraz o uporządkowanie terenu zieleni przy ciągu pieszym od ul. Chopina do torów kolejowych 
i zamontowania lamp oświetleniowych na os. Waryńskiego.

Radny Janusz Staniocha – złożył dwie interpelacje na piśmie dot. remontu drogi wzdłuż ul. Zatorze wraz z 
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budową  chodnika  oraz  o  zabezpieczenie  środków  na  zagospodarowanie  placu  przy  ul.  Sokola  wraz  z 
oświetleniem parku Sikorskiego.

Radny Tomasz  Kuczaj  –  interpelacja  dotyczy nowego przejścia  dla  pieszych,  które  pojawiło się  od os. 
Wojska Polskiego do obiektów zarządzanych przez CTS spółka z o.o. ul. Kłodzka 16. Prosi o zamontowanie 
lampy by to przejście oświetlić.

Radny Bogusław Frącek – najemca lokalu użytkowego przy ul. Świdnickiej 30 w maju br. zwrócił się do 
Urzędu Miasta z pisemną prośbą o elewację budynku oraz o zagospodarowanie placu przed budynkiem. Do 
dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi.  Niekończący się remont lokalu bardzo niepokoi  okolicznych 
mieszkańców.

Ad. 10. Zapytania radnych. 

Radna Regina Wałęsa – stwierdza,  że nadal  nie została naprawiona poręcz przy ul.  Radkowskiej,  kiedy 
zostanie to zrobione? Kolejne pytanie dot. zamiany mieszkania dla p. Kolęda – na jakim etapie jest sprawa? 
Na prośbę mieszkańców, którzy pracują, prosi o wydłużenie czasu otwarcia kasy Urzędu Miasta (choćby 
jeden dzień w tygodniu).  

Radny Henryk Zimoch – czy w opracowaniu projektu budżetu na rok 2010 Wydz. Infrastruktury i Inwestycji 
wziął pod uwagę zabezpieczenie środków na inwestycje dot. oświetlenia ul. Jawornik. Na poprzedniej sesji 
zwracał się z zapytaniem odnośnie pieców – czy jest jakaś odpowiedź ?
W związku z ukazaniem się artykułu w Gazecie Noworudzkiej odnośnie wysokości diet radnych bardzo 
prosi by władze miasta wraz z Radą zaprotestowały przeciwko nierzetelnym informacjom przekazywanym 
mieszkańcom za pomocą gazety.

Radny  Bogusław  Frącek  –  w  związku  z  ukazaniem  się  artykułu  w  Gazecie  Noworudzkiej  odnośnie 
wysokości diet radnych miejskich, bardzo prosi o zamieszczenie na stronach gazety (wykupionych przez 
Urząd Miasta) informacji o dietach radnych powiatowych i radnego Sejmiku Województwa Dolnośląskiego. 

Radny Piotr Wróbel – ma odmienne zdanie nt. publikowania informacji w gazecie nt. diet radnych ale prosi o 
opublikowanie sprawozdania z prac Rady Miejskiej.

Ad. 11. Sprawy różne.
− informacja  z analizy oświadczeń majątkowych za 2008r.

Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał informację z analizy oświadczeń majątkowych dot. radnych Rady 
Miejskiej oraz oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do składania oświadczeń Burmistrzowi Miasta 
za rok 2008. (informacje – zał. nr 4 do protokołu)

Radny Tomasz Kuczaj – po prezentacji  przedstawionej przez Dyrektorów Miejskiej Biblioteki Publicznej 
oraz Miejskiego Ośrodka Kultury jest pełen podziwu działalności tych obiektów. Chciał zwrócić uwagę, iż 
poruszamy się  w temacie  noworudzkiej  kultury ale  brakuje  prezentacji  dotyczącej  kultury fizycznej.  Na 
jednej z poprzedniej sesji była mowa o kulturze fizycznej i to, że przygotowali prezentacje radni to jest to 
pewien  wyznacznik  funkcjonowania  kultury  fizycznej,  na  którą  bardzo  dużo  środków  przekazujemy. 
Chciałby  zwrócić  uwagę  gdyż  może  jest  taka  potrzeba,  konieczność,  porozmawiania  na  kolejnych 
spotkaniach o powstaniu czegoś innego jak Centrum Turystyczno-Sportowe np. OSiR. 

Radny Michał Prokopczak – odczytał artykuł dot. „Orkiestry Dęte i wielka siła”, który ukazał się w dniu 16 
października br. w Gazecie Wrocławskiej.

Radny Janusz Staniocha – chciał poinformować członków Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji że 
w dniu jutrzejszym o godz. 10.30 na os. XXX-lecia odbędzie się odbiór remontu chodników.

Radny Henryk Zimoch – chciał podziękować Dyrektorowi ZGKiM oraz Burmistrzowi za rozpoczęcie prac 

Strona 13/14



remontowych budynku przy ul. Świdnickiej 90.

Radny Bogusław  Frącek  -  w  związku  z  tym,  że  w rzece  Włodzica  pojawiły się  ryby,  kaczki,  prosi  o 
zamontowanie na końcu ul. Piastów, w rejonie pl. Grunwaldzkiego, tablicy informującej o bogactwie fauny i 
flory w rzece. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  poinformował  radnych,  iż  najbliższa  sesja  odbędzie  się  w  dniu  25 
listopada br. podczas której zostanie wręczony tytuł „Honorowy Obywatel Miasta Nowa Ruda” p. Januszowi 
Trzcińskiemu.

Ad. 12. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej  zamknął 
XXXVII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 

Strona 14/14


	Godzina rozpoczęcia	- 9.00

